
Töötagem koos laste heaks
L astekaitse Liidu kongres

silt jõi kõrvu üks seik: lii
du juhid Ene Tomberg ja 

Alar Tamm on käinud juba 
kuus korda välismaal. Ma ei 
näe aga nende käikude kasute
gurit, vähemalt kohapeal ei ole 
seda tunda.

Sillamäe Lastekaitse Ühing 
töötab juba seitse aastat. Ise 
teeme projektid, ise aitame, 
sest tundub, et kuna ühing 
ühendab peamiselt venelasi, 
siis seepärast väljastpoolt abi 
meile ei tule. LL-i kaudu ei jõua 
Ida-Virumaale peaaegu midagi. 
Sillamäele, ehkki siin on palju 
abi vajavaid peresid, pole kaks 
aastat isegi kasutatud rõivaid 
jätkunud ega ühtki tasuta “Hea 
Lapse” numbrit. Rahalisest 
abist ei maksa rääkidagi. “Ära 
löö last” kampaania ajal ei saa
nud ühing isegi ühtki bukletti! 
Nimetada võiks ehk ainult toe
tust lastelaagreile Remnikul ja 
Pivarootsis.

LL on käivitanud mitu pro
jekti. “Lastekaitsetöö sot- 
siaalvõrgustikus.. ."(maksumus 
349 122 krooni) projektijuht on 
Erki Korp. Projekt on hea, toi
mub konverentse, seminare. 
Aga need on ainult sõnad. Kui 
palju on vaja sõnu ja kui palju

Sõnad on vaid pool lapse “toi
dust”. RAUNOVOLMAR

abistavad sõnad peresid? Peale
gi kui mainida, et projektiga on 
seotud kaheksa inimest, kelle 
palgad ulatuvad 3800 kuni 4650 
kroonini -  sellistest palkadest 
võivad sillamäelased vaid unis
tada. Malle Hallimäe juhib 
programmi “Laps ja seadus”

(maksumus 296 004 krooni), aga 
meid see ei toeta, ehkki ka meü 
töötab nn õpilasparlament (on 
käinud kaks korda aastas Riigi
kogus) ja on ka “21 last linnavo
likogul”.

Selliseid näiteid võiks veel 
tuua, aga kas sel on mõtet? Li
saksin vaid sellise seiga: kulu
tused liidu tööjõule olid 1996. 
aastal 46 466 krooni, 1997 aga ju
ba 1 146 172 krooni! Miks nad ei 
tule meie juurde, miks meie 
töötame tasuta, otsime, sageli 
asjata, sponsoreid?

Meil on mõned ettepanekud:
1. Korraldada infopäevi LL-i 

ühingutes (nt kord Tartus, kord 
Narvas jne), tutvumaks koha
peal nende tegevusega ning et 
selle ala inimesed õpiksid üks
teist tundma.

2. LL peab aitama koostada 
projekte ja leidma koostööpart
nereid.

3. Igas ühingus tuleb luua 
oma kriisifond, et hädavajadu
sel oleks võimalik anda kiires
ti konkreetset abi.

Kutsume kõiki soovijaid Sil
lamäele vaatama, kuidas töötab 
meie organisatsioon.
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